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Încercarea moarte n-are. (Încă
un) Proiect pentru informatizara
Fiscului

Comisia Națională de Strategie și
Prognoză (CNSP) se va ocupa de
informatizarea Fiscului. „Proiectul privind
platforma informatică a ANAF are în vedere
implementarea, migrarea de date şi operarea
acestui sistem precum şi interconectarea sa
cu celelalte platforme sau sisteme informatice
publice. În cadrul proiectului se are în vedere
implementarea noii platforme ce va include,
dar nu se va limita la subsitemele de reziliență
și recuperare date în caz de incidente sau
dezastre, subsistemul de stocare de date,
comunicaţii şi securitate, pachetul de aplicaţii,
precum şi subsistemul de baze de date“, se
arată într-un document al CNSP, citat de
hotnews.ro. Operarea va fi realizată de către
societatea de proiect, cu respectarea
cerinţelor stabilite prin contractul de
parteneriat public-privat. Se estimează că
investiţia în realizarea sistemului informatic
pentru administrare fiscală este de maximum
150 milioane euro. Să reamintim că
autoritățile „încearcă“ de mulți ani să
informatizeze ANAF. Au avut chiar și un
parteneriat cu Banca Mondială, la care au
renunțat. Anul trecut, spre exemplu, nu s-a
investit niciun leu.

Creștere cu 300% la Bursa de
Valori din București!

Valoarea tranzacţiilor realizate pe piaţa
reglementată a Bursei de Valori Bucureşti
(BVB) a crescut de aproape trei ori în
perioada 27 - 31 mai 2019, faţă de săptămâna
precedentă, totalizând 466,051 milioane de
lei, potrivit statisticilor publicate de BVB. S-au
realizat 13.086 tranzacţii, cu un volum de
219,87 milioane acţiuni, iar cea mai bună zi
de tranzacţionare a fost vineri, 31 mai, când s-
au înregistrat 3.010 tranzacţii cu acţiuni în
valoare totală de 144,78 milioane lei.
Capitalizarea companiilor a crescut cu circa
1%, până la 161,02 miliarde lei. În ultima
săptămână, titlurile BRD-Groupe Societe
Generale au generat schimburi de 113,88
milioane lei, fiind urmate de acţiunile Băncii
Transilvania, cu 107,91 milioane lei, Romgaz -
76,14 milioane lei, Societatea Energetică
Electrica SA - 61,77 milioane lei şi Fondul
Proprietatea - 36,38 milioane lei. Acţiunile
Romgaz au consemnat cea mai severă
depreciere în perioada menţionată, de 7,33%,
secondate de titlurile societăţii Artego (minus
4,35%) şi de Prodplast (minus 4%). Pe de altă
parte, acţiunile Grupului Industrial
Electrocontact au câştigat 27,5% în
săptămâna 27 - 31 mai, Conted SA a încheiat
cu un plus de 14,91%, iar titlurile SIF 5 Banat
Crişana au urcat cu 12,53%. În ceea ce
priveşte sistemul alternativ de tranzacţionare,
în ultima săptămână s-a înregistrat un rulaj de
numai 1,13 milioane lei, faţă de 4,62 milioane
lei în perioada precedentă. Numărul total al
schimburilor a fost de 713, în cadrul cărora s-
au tranzacţionat 1,152 milioane acţiuni, iar
capitalizarea companiilor de pe ATS a coborât
la 7,92 miliarde lei. De la începutul acestui an,
pe toate pieţele administrate de BVB au fost
realizate 241.520 tranzacţii, în valoare de 4,52
miliarde lei. Valoarea medie zilnică de
tranzacţionare a fost de 43,92 milioane lei.

Pe scurt.

Ion Popescu este
președintele uneia
dintre cele mai

importante confederații
sindicale din România,
Confederația Sindicală
Națională Meridian. O
persoană discretă,
cunoscută mai mult în
mediul sindical,
matematician de profesie,
venerabilul Ion Popescu
este cel mai longeviv
președinte de
confederație sindicală din
România, ocupând
această funcție din 1992,
după ce, în perioada 1990
- 1992, a ocupat funcția
de secretar general al
Federației Sindicatelor Miniere din
Romania, între 1992 și 1994 a fost
președinte, fondator al Federației
Sindicatelor Miniere - Centrala Minieră
Meridian, iar începând cu 1994, este
președinte și fondator al Confederației
Sindicale Naționale Meridian, afiliată la
nivel european la Confederația
Europeană a Sindicatelor Independente.
Din 2000, Ion Popescu este și
președinte al Federației Naționale
Sindicale “Justiția”, organizație a
personalului auxiliar si conex din
sistemul judiciar, care a luat fiinţă în
anul 1998 şi care, la nivel european,
este afiliată la Uniunea Europeană a
Grefierilor (EUR).

Date fiind poziția, experiența sa
vastă și capacitatea sa extraordinară de
a râmâne perfect centrat într-o lume în
care este ușor să aluneci sau să fi
împins excentric, Ion Popescu poate fi
considerat pe drept cuvânt o voce
autorizată să propună soluții viabile în
contextul accentuatei segregări pe care
o trăiește societatea românească
actuală, o stare de fapt care, la alegerile
din 26 mai și în campania electorală,
pare că s-a manifestat mai virulent ca
oricând. Redăm în continuare interviul
acordat de Ion Popescu în exclusivitate
pentru „Telegraf“.

Reporter: Sunteți un om de
stânga?

Ion Popescu: Categoric, da. În
primul rând, educația mea și activitatea
de până acum mă definesc ca fiind un
om de stânga. Societatea, dezvoltarea
ei, drepturile salariaților, construirea
unei clase mijlocii puternice reprezintă
dezideratele stângii. De altfel, peste tot
în Europa Occidentală, sindicatele și
formele de asociere colectivă care au
ca scop apărarea drepturilor salariaților
sunt aliații naturali ai partidelor de
stânga. Din păcate, la noi, în ultimii 15
ani, partidele de stânga s-au

îndepărtat de doctrina tradițională de
stânga, unde omul și problemele sale,
societatea și problemele ei sunt puse
în centrul acțiunii politice. În acest
context, eu pot să spun categoric că
avem nevoie de stânga, de renașterea
unei stângi autentice, deschise,
transparente, europene, în care omul,
societatea, categoriile socio-
profesionale să revină în centrul
politicilor și programelor de guvernare,
iar oamenii să simtă aceste lucruri. Din
această perspectivă, după votul de
săptămâna trecută dar și după
evenimentele ulterioare, înțeleg
strategia premierului Viorica Dăncilă,
acum președinte interimar al PSD, de
a încerca să strângă în jurul ei și a
conducerii toate acele elemente
capabile să contribuie la reformarea
PSD, un partid care trebuie să devină
o organizație modernă de stânga.

Rep.: Mai sunt sindicatele și
organizațiile pentru apărarea
drepturilor socio-profesionale
pârghii de armonizare a societății?

I.P.: Pentru a se putea valorifica
eficient libertatea de asociere a
lucrătorilor, care astăzi este garantată
prin lege și prin Convențiile
Fundamentale ale Organizației
Internaționale a Muncii, este nevoie de
inteligența socială și de empatia
indivizilor care hotărăsc să se
constituie într-un sindicat. În România,
aproximativ 40% dintre salariați sunt
plătiți cu salariul minim, iar majoritatea
covârșitoare a acestora nu sunt
sindicalizați. Cum să nu fie nevoie de
sindicat? 

Legea Dialogului Social pe care o
avem astăzi este destul de represivă în
raport cu organizațiile sindicale, limitând
nepermis de mult reprezentarea
membrilor de sindicat și participarea la
negocierile colective. Modificarea Legii
Dialogului Social face obiectul

dezbaterilor în Parlamentul
României, chiar
săptămâna aceasta.
Confederațiile sindicale din
România au venit cu
propuneri de îmbunătățire
a legislației care blochează
negocierea colectivă. Aici
ar trebui să vedem aportul
PSD și al aliaților săi în
sprijinirea sindicatelor,
adică a aliatului natural al
partidelor cu doctrină
social democrată.

Rep.: CSN Meridian
este o organizație
sindicală care are
reprezentant la Bruxelles
în Comitetul Economic și
Social European (CESE),

principala instituție consultativă în
sistemul instituțiilor europene. Cum
vedeți colaborarea  cu instituțiile
europene?

I.P.: Principalele dosare pe care le-
am abordat în plan european au avut
legătură cu activitățile organizațiilor
noastre sindicale din țară. Încă de la
începutul mandatului nostru în CESE
ne-am implicat serios în dezbaterile
europene privind impactul schimbărilor
industriale și al tranziției energetice în
regiunile miniere din România, care sunt
afectate de aceste procese, în contextul
globalizării, al comerțului liberalizat, al
evoluțiilor tehnologice, dar mai ales al
preocupărilor pentru protecția mediului
și schimbările climatice. Am susținut și
suținem inițiativele europene ce privesc
dezvoltarea coridoarelor de transport
transeuropene, precum și a modurilor
de transport mai eficiente și mai puțin
poluante. 

Un aviz interesant al CESE al cărui
raportor a fost reprezentantul nostru, a
abordat problema creșterii capacității de
inserție profesională a tinerilor pe piața
muncii. Așa-zisele tehnologii cu impact
disruptiv au fost identificate ca fiind unul
dintre factorii principali în accelerarea
transformării sistemelor de educație din
UE. Noi am propus promovarea
învățământului dual și încurajarea
programelor europene și naționale de
ucenicii. 

Rep.: Care ar fi mesajul
dumneavoastră pentru societatea
românească, dar și pentru
reprezentanții politici ai momentului,
indiferent de culoare politică?

I.P.: Uniți, toți trebuie să apărăm
interesul național care se traduce în
menținerea unui stat suveran,
independent, unitar și indivizibil. Să
respectăm de la mic la mare Constituția
României. Justiție Socială! Pace
Socială! Progres Social!

Alte 136 de cazuri de rujeolă, înregistrate în ultima săptămână
Un număr de 136 de cazuri noi de

rujeolă au fost confirmate în 11 judeţe
şi în Bucureşti, săptămâna care a
trcut, potrivit datelor Centrului Naţional
de Supraveghere şi Control al Bolilor
Transmisibile. Numărul total de cazuri
confirmate cu rujeolă în România
raportate până vineri, 31 mai 2019, a

ajuns la 17.024, dintre care 64 de
decese. În ultima săptămână, au fost
raportate încă 136 de cazuri nou
confirmate în 11 judeţe şi în Bucureşti,
cele mai multe înregistrându-se în
Sălaj (51), Mehedinţi (34), Buzău (16),
Constanţa (14) şi Teleorman (6).

Rujeola (pojarul) este o boală

infecţioasă care adesea duce la
complicaţii. Astfel, potrivit Centrului
Naţional de Supraveghere şi Control
al Bolilor Transmisibile (CNSCBT), din
patru persoane care fac rujeolă, una
are nevoie de spitalizare, iar pentru
unul din 1.000 de bolnavi de rujeolă
(pojar), boala este mortală.

Confederația Sindicală Națională Meridian

Venerabilul sindicalismului
românesc: “Uniți, toți trebuie
să apărăm interesul național!”


